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RESEARCH ACTIVITIES  

Prof. John Shijian Mo 

Authored book : 

International Commercial Law, 6th edition, Sydney, LexisNexis Butterworths, 23 Oct 2015, 885 

pages in total. 

Articles : 

- Fragmentation of International Law and Effect of International Law, (2015/4) Vol 33:4, Law Re-

view 117-128, in Chinese CSSCI.  

- “The Role of the Court in Joint Bankruptcy Proceedings of Related Companies”, in Zhangrun Xu 

and Kan Tu, eds, A Legal Narrative for the Chinese Civilization, Beijing, Law Press, Nov 2015, pp 

504-527. (co-authored with Shi Chen) 

- “Conflict between and Coordination of the State Immunity Principle under the AIIB and Chinese 

Law”, (Vol 170, 2016 No 1) Journal of Political Science and Law, CSSCI, PP 29-36, in Chinese, 

ISSN1002-6274. (co-authored with Shi Chen) 

 
Prof. Shui Bing  

Published two cover articles in Tsinghua University Law Journal as 
well as Law Science,  which are both prestigious journals in China. 
One article has argued the solidary obligation in Chinese positive 
law while the other focuses on the legal application of punitive 
damages. 

 
Prof. Rostam Joseph Neuwirth 

- The publication of the following book chapter:Neuwirth, Rostam J. (2016). Genetic Technology 
and Food Security: Country Report: The Macau S.A.R. (China). In Roland Norer (ed.), Genetic 
Technology and Food Safety, (pp. 409-433). Cham: Springer. [ISBN: 978-3-319-23993-4] (Ius Com-
paratum - Global Studies in Comparative Law, vol. 14). 

- Presented a paper on “EU-China Cooperation in the field of Public Health: The Conceptual Chal-
lenge of Traditional Medicines’”, in the 2016 EU Centres Asia Pacific Researcher Workshop, enti-
tled “Asia and the EU: Cooperation between Communities of Shared Values and Goals?”, held at 
the Faculty of Law of the University of Macau on 24-26 January 2016, Macau (CHINA). 
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Prof. Paula Rute Pereira Garcez Nunes Correia 

“The Chi of Chinese Traditional Marriage: Past and Present in Macao”, in Pravni Život – Legal Life, 

Journal for Legal Theory and Practice of The Jurists Association of Serbia, 10/2015, Tome II, Book 576, 
Belgrade, Serbia 2015 (pages 65-77). 

Prof. Fernando Miguel Dias Simões: 

Appointed as Rapporteur, Oxford International Organizations (OXIO) (Oxford University Press and 
Manchester International Law Centre). 

RESEARCH ACTIVITIES  

 

ACADAMIC ACTIVITIES 

Institute for Advanced Legal Studies 

Seminar : The Rotterdam Rules - Evaluation and Prospect 

Speaker: Prof. Si Yuzhuo, from Dalian Maritime University. 

Prof. Fernando Miguel Dias Simões:  

– ‘Privatization of Water Services: Lessons from Investor-State Arbitration’, International Conference 

‘Privatization in the International Arena’, 19 February 2016, California Western School of Law, San Diego, 
California, United States of America. 

 ‘Hong Kong and the Global Battle of the Seats in International Arbitration’, 17 February 2016, California 
Western School of Law, San Diego, California, United States of America. 

 ‘Legal Cultures, Legal Languages, and Comparative Law’, 17 February 2016, California Western School of 
Law, San Diego, California, United States of America. 

– ‘Transparency in ICSID Arbitration: Lessons from the Last Decade’, 2nd Kobe Seminar on International 

Investment Law 2016 – Asian Challenges to International Investment Law: Viewing from Internal and 
Comparative Perspectives, 29 January 2016, Kobe University Graduate School of Law, Kobe, Japan. 

– ‘The Future of Investment Arbitration: Waves of Change in the Atlantic and the Pacific?’, 2016 EU Cen-

tres Asia Pacific Researcher Workshop – Asia and the European Union: Cooperation between Communi-

ties of Shared Values and Goals?, 25 January 2016, Faculty of Law, University of Macau, Macau. 

Prof. Vera Lúcia Raposo 

· 2016 EU Centres Asia Pacific Researcher Workshop – Asia and the Euro-

pean Union: Cooperation between Communities of Shared Values and 
Goals, Macao University, Macao.   

   Presentation: “Off-Label Drug Uses: Can European Law be a Model to China?”  

· Participation in a PhD jury in the Faculty of Law of Lisbon Classical Univer-

sity, to evaluate a thesis on medical law, from Dr. Cláudia Monge, Assistant 
Prof. at the Faculty of Law of Lisbon Classica University. 

· Participation in the Post-Graduated Course on Human Rights, held by the 

Ius Gentium Conimbrigae - Centre of Human Rights of Coimbra University 
with two lectures: 

      - Reproductive Rights and Artificial Reproductive Techniques 
      - Embryo Juridical Status 
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Prof. Zhao Guoqiang 

Interviewed by the magazine “Communicator”, which publishes by the 
Department of Communication. These interview was talking about if 
the network behavior can cause crime. He said that the network be-
havior is a new way to commit a crime, it is complicated and variable. 
He analysis the situation in Macau and the application of law about 
network behavior. 

Prof. Rostam Joseph Neuwirth 

Interviewed by Leonor Sá Machado of the Portuguese language Macau Daily Newspaper “HOJE MACAU”. 
The interview entitled “Macau tem um magnetismo inexplicável” appeared in the issue of January 22, 
2016 on p.23. 

STUDENT ACTIVITIES 

A Visit to Macau Prison 
Dr. Teresa Lancry De G. De Albuquerque E Sousa Robalo and 
Prof. Nuno Fernando Correia Neves Pereira organized a visit to 
Macau Prison and the Youngsters Institute, which took place last 
January 13th. The aim of the visit was to allow students to in-
crease their knowledge about both realities. Students from 3rd 
to 5th academic years from our Bachelor of Law in Portuguese 
Language participated in this event. After this visit, participants 
were far more aware of the way of living of those who are be-
hind bars/walls. Establishing a bridge between our Faculty and 
society is a priority in order to reinforce students’ legal skills. 

    Coordinator:Denise Lei 

                     denisel@umac.mo  

                       Editor:Fan Xueke 

     Official E-mail:fll.newsletter@umac.mo 
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RESEARCH ACTIVITIES  

莫世健教授 

專著： 

《國際商法》第 6 版，LexisNexis Butterworths 出版，2015 年 10 月 23 日, 共 885 頁。 

論文 : 

-  國際法碎片化和國際法體系的效力 《法學評論》（2015/4）總第 33 ： 4， 第 117-128 頁。

（CSSCI） 

- “法院在關聯企業合併破產程式中的作用”，許章潤，屠凱主編，《文化中國的法意敘事》， 

法律出版社，2015 年 11 月，第 504-527 頁。 合著者：陳石。 

- 《AIIB 協定下國家豁免原則與中國法的衝突與協調》，載《政法論叢》，2016 年第 1 期(總

第 170 期)， 第 29-36 頁。（CSSCI， ISSN1002-6274） 合著者：陳石。 

 

稅兵教授 

稅兵教授在《清華法學》發表論文《論不真正連帶之債的實定

法塑造》，在《法學》發表論文《懲罰性賠償的規範構造》。

該兩篇論文均被作為封面文章加以推介。 

 

Rostam Joseph Neuwirth 教授 

- Neuwirth, Rostam J. (2016).《基因技術和食品安全國家報告：澳門》，刊於《基因技術與食品

安全》，由 Roland Norer 主編，第 409-433 頁，[ISBN: 978-3-319-23993-4]（比較法全球研究，

卷 14）。 

- 發表了一篇文章在《歐盟-中國在公共衛生領域合作：傳統藥物的觀念挑戰》，在 2016 年歐

盟中心亞太研究研討會，主題為“亞洲與歐盟：能否在共同價值觀與目標下合作？”，是次

研討會於 2016 年 1 月 24 在澳門大學法學院舉辦。 
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Paula Rute Pereira Garcez Nunes Correia 教授 

《中國傳統婚姻在澳門的過去與現今》，刊於塞爾維亞法學家協會：法制生活，法學理論與實

務，10/2015,第二冊，576 頁，塞爾維亞貝爾格萊德 2015（65-77 頁）。 

Fernando Miguel Dias Simões 教授 

被牛津國際組織（OXIO）（牛津大學出版社和曼徹斯特國際法中心）任命為大會書記。 

RESEARCH ACTIVITIES  

 

ACADAMIC ACTIVITIES 

高級法律研究所 

專題講座：“鹿特丹規則”—評價與展望。 

演講者：司玉琢教授，大連海事大學。 

Fernando Miguel Dias Simões 教授 

· 下列論文提出於國際會議“國際舞臺上的私有化”（該會議於 2016 年 2 月 19 日，在美國西加利福

利亞法學院舉辦）： 

    - 《水利產業的私有化：投資者和國家間的條約仲裁的經驗》 

    - 《香港和國際仲裁席位的全球競爭》 

    - 《法律文化、法律語言與比較法》 

· 《國際投資爭端解決中心仲裁的透明度：過去十年的經驗》，提出於 2016 年第二屆國際投資法神戶

研討會，主題為“亞洲面臨國際投資法的挑戰：以國內與比較為視角”，2016 年 1 月 29 日，舉辦於

日本神戶，由神戶大學法學研究所舉辦。 

· 《投資仲裁的未來：大西洋與太平洋地區的變化》，提出於 2016 年歐盟中心亞太研究研討會，主題

為“亞洲與歐盟：能否在共同價值觀與目標下合作？”，是次研討會於 2016 年 1 月 24 在澳門大學法

學院舉辦。 

Vera Lúcia Raposo 教授 

· “標示外藥物使用：歐盟法能作為中國的範例嗎？”，提出於 2016 年歐

盟中心亞太研究研討會，主題為“亞洲與歐盟：能否在共同價值觀與目

標下合作？”，是次研討會於 2016 年 1 月 24 在澳門大學法學院舉辦。 

· 參加了里斯本大學法學院博士生答辯委員會，評估關於醫療法的論文，

指導老師為里斯本大學助理教授 Cláudia Monge 博士。 

· 參與人權法方向研究生課程，課程由 Ius Gentium Conimbrigae-克英布拉

大學人權中心開設，由本人給予一下兩次演說： 

    - 生育權和人工生育技術 

    - 論胎兒的法律地位 
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趙國強教授 

接受即將出版的《傳人類》刊物記者採訪，該刊物將由澳門大學

傳播學系出版，是次採訪主要圍繞網絡行為是否能構成犯罪的問

題進行。他表示，網絡犯罪作為一種新型的犯罪其手段與方式複

雜多變，並分析了在澳門的網絡犯罪的情況及其在澳門刑法典中

的適用。 

Rostam Joseph  Neuwirth 教授 

接受葡文報紙《今日澳門》Leonor Sá Machado 的採訪。採訪題為《澳門有著莫名的吸引力》 

刊於 2016 年 1 月 22 日版第 23 頁。 

STUDENT ACTIVITIES 

參觀澳門監獄 

1 月 13 日，Teresa Lancry De G. De Albuquerque E Sou-

sa Robalo 講師和 Nuno Fernando Correia Neves Pereira 教

授組織三年級至五年級葡文法學士課程學生拜訪澳門監獄與

青少年研究所。是次拜訪活動的目的是讓學生增加知識與對

兩者現狀的認識。活動中，學生加強認識監獄的現實情況。應

建立學科與社會的聯繫以加強學生的法律技能。 

       主管:Denise Lei 
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                           編輯: 范雪珂 
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